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ČESKO: Matka Elišky, jedné z obětí střelby na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy přišla
na sněmovní výbor pro bezpečnost, který jednal o vyšetřování práce policie při zásahu proti
vrahovi na fakultě, v šatech se slovy trest, odstoupení z funkcí a jmény ministra vnitra
Rakušana a policejního prezidenta Vondráška. Policie podle šéfa GIBS zločinu zabránit
nemohla.

„Jednoznačně,“ odvětila i tak matka zavražděné Elišky na otázku iDNES.cz, zda by podle ní měl
Rakušan rezignovat, jak ho vyzývala na šatech, v nichž dorazila „Posílala jsem mu otázky, nikdo na
ně neodpověděl,“ prohlásila matka oběti masového vraha.

Na šatech Eliščiny matky nechyběla ani slova svoboda, spravedlnost a duha jako symbol LGBT
komunity, k níž se zavražděná dívka hlásila.

 

Před vánočními svátky na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy zahynulo 14 lidí a sám vrah pak
spáchal sebevraždu.

Policie zločinu zabránit nemohla, řekl šéf GIBS, která policii doporučí, co zlepšit

Se závěrem vyšetřování počínání policie při zásahu proti vrahovi na Filozofické fakultě Univerzity
Karlovy se seznámili ve čtvrtek poslanci.

„Žádný z policistů není podezřelý ze spáchání trestného činu,“ řekl výboru pro bezpečnost ředitel
Generální inspekce bezpečnostních sborů Vít Hendrych.

„To jsme předpokládali,“ reagoval poslanec ANO Jiří Mašek.

„Ani jsme nepředpokládali, že někdo z policistů spáchal trestný čin,“ řekla stínová ministryně vnitra
za ANO Jana Mračková Vildumetzová.

V samotném případu střelby pokračuje trestní řízení, právo na informování si vyhradilo pražské
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státní zastupitelství. Vyšetřování má skončit do 21. června.

„Podle našeho šetření policie zabránit této události nemohla,“ prohlásil pak Hendrych po neveřejné
části jednání výboru. GIBS ale doporučí policii, kde může zlepšit své taktické postupy.

Proč nás nekontaktoval GIBS? ptal se pozůstalý po oběti střelby na fakultě

„Proč nás GIBS nekontaktoval, abychom mohli něco říci?“ ptal se při jednání výboru pro bezpečnost
pozůstalý jedné z obětí střelby na fakultě.

Nepřál si, aby zaznělo na výboru jeho jméno. Než vystoupil, dal si jako podmínku, že jeho tvář
neodvysílá žádná televize. Ty pak otočily kamery.

„My jako pozůstalí v tom stále žijeme,“ řekl muž při jednání výboru. Zajímalo ho, jak je možné, že
zpráva GIBS zazněla dřív, než skončilo samotné policejní vyšetřování.

Zhruba po hodině se poslanci dohodli, že jednání bude pokračovat jako neveřejně, aby je mohl šéf
GIBS informovat o některých záležitostech v důvěrném režimu. Novináři i pozůstalí tak byli vykázáni
za dveře.

„Byla řeč o tom, co by se mohlo v rámci policie zlepšit, v rámci operačního a taktického řízení,“ řekla
po uzavřeném jednání Vildumetzová. Výbor pro bezpečnost vzal zprávu GIBS na vědomí.

Poslanci ANO usilovali o to, aby dostali zprávu GIBS písemně, ale byl jim řečeno, že jde o
padesátistránkovou zprávu a že i policie dostane ze zprávy GIBS jen „výcuc“. Ani ten se ale
nepodařilo opozičnímu hnutí získat.

„Tak jako jsme neměli přístup ke zprávě úřadu vnitřní kontroly Policejního prezídia, tak teď nemáme
přístup ani ke zprávě Generální inspekce bezpečnostních sborů. A to ani v režimu tajné, ani s
podepsáním mlčenlivosti,“ postěžovala si novinářům po jednání Mračková Vildumetzová.

ANO zatím nevzdává svůj návrh na parlamentní vyšetřovací komisi

Poslanci ANO také zatím neprosadili parlamentní vyšetřovací komisi ke střelbě na Filozofické fakultě
Univerzity Karlovy.

Koaliční politici parlamentní vyšetřovací komisi nechtějí. Návrh na její zřízení předložil poslanec
ANO Jan Richter. Jeho dceru vrah na fakultě postřelil.

Není jasné, zda bude ANO na zřízení komise trvat. „Bude to záležet na zprávě policie, je to
otevřené,“ řekl při jednání výboru Mašek.
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